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P R O T O K Ó Ł  NR 77.2022 

 

posiedzenia Komisji Skarg, Wniosków i Petycji Rady Miejskiej Gminy Osieczna  

w dniu 5 września 2022 roku 

 

 

 

Porządek obrad: 

1. Otwarcie.  

2. Odczytanie porządku obrad.  

3. Przyjęcie protokołu ostatniego posiedzenia Komisji. 

4. Zapoznanie z petycją o przyłączenie się do petycji w sprawie obniżenia stawki VAT                     

na drewno opałowe. 

5. Opracowanie stanowiska Komisji Skarg, Wniosków i Petycji Rady Miejskiej Gminy 

Osieczna dotyczącego petycji o przyłączenie się do petycji w sprawie obniżenia stawki 

VAT na drewno opałowe.  

6. Zapoznanie z petycją wniesioną w sprawie utworzenia Młodzieżowej Rady Gminy. 

7. Opracowanie stanowiska Komisji Skarg, Wniosków i Petycji Rady Miejskiej Gminy 

Osieczna dotyczącego petycji w sprawie utworzenia Młodzieżowej Rady Gminy. 

8. Wolne głosy i wnioski. 

9. Zakończenie obrad. 

 

 

Ad. 1. Otwarcie. 

Przewodniczący Komisji Skarg, Wniosków i Petycji Rady Miejskiej Gminy Osieczna                

Pan Sebastian Łagoda: 

Otworzył posiedzenie Komisji oraz powitał wszystkich obecnych na posiedzeniu.  

Lista obecności członków Komisji Skarg, Wniosków i Petycji Rady Miejskiej Gminy Osieczna 

stanowi załącznik nr 1 do niniejszego protokołu.  

Ad. 2. Odczytanie porządku obrad. 

Przewodniczący Komisji Skarg, Wniosków i Petycji Rady Miejskiej Gminy Osieczna                

Pan Sebastian Łagoda: 

Odczytał porządek obrad: 

1. Otwarcie.  

2. Odczytanie porządku obrad.  

3. Przyjęcie protokołu ostatniego posiedzenia Komisji. 

4. Zapoznanie z petycją o przyłączenie się do petycji w sprawie obniżenia stawki VAT                     

na drewno opałowe. 

5. Opracowanie stanowiska Komisji Skarg, Wniosków i Petycji Rady Miejskiej Gminy 

Osieczna dotyczącego petycji o przyłączenie się do petycji w sprawie obniżenia stawki 

VAT na drewno opałowe.  

6. Zapoznanie z petycją wniesioną w sprawie utworzenia Młodzieżowej Rady Gminy. 

7. Opracowanie stanowiska Komisji Skarg, Wniosków i Petycji Rady Miejskiej Gminy 

Osieczna dotyczącego petycji w sprawie utworzenia Młodzieżowej Rady Gminy. 

8. Wolne głosy i wnioski. 

9. Zakończenie obrad. 

Uwag nie wniesiono - Komisja pracuje, wg przedstawionego porządku obrad.  

Ad. 3. Przyjęcie protokołu ostatniego posiedzenia Komisji. 

Przewodniczący Komisji Skarg, Wniosków i Petycji Rady Miejskiej Gminy Osieczna                         

Pan Sebastian Łagoda: 
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Poddał pod głosowanie przyjęcie protokołu – zapytał członków Komisji, kto jest za przyjęciem 

protokołu ostatniego posiedzenia Komisji.  

W głosowaniu udział wzięło 5 członków Komisji. 

Wyniki głosowania: za – 5, przeciw – 0, wstrzymujących się – 0. 

Protokół został przyjęty jednogłośnie. 

Ad. 4. Zapoznanie z petycją o przyłączenie się do petycji w sprawie obniżenia stawki VAT                     

na drewno opałowe. 

Przewodniczący Komisji Skarg, Wniosków i Petycji Rady Miejskiej Gminy Osieczna                

Pan Sebastian Łagoda: 

Powiedział, że petycja została wszystkim udostępniona, każdy mógł się z nią zapoznać.                         

W związku z trudną sytuacją na rynku paliwowym i wspieraniem przez rząd niektórych 

nośników energii wnoszący petycję zwracają się z prośbą o przyłączenie się do petycji                            

w sprawie obniżenia stawki VAT na drewno opałowe, po czym stwierdził, że można się 

przyłączyć do tej petycji. 

Radna Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pani Renata Helińska: 

Zapytała, jaka stawka VAT jest na węgiel.  

Przewodniczący Komisji Skarg, Wniosków i Petycji Rady Miejskiej Gminy Osieczna                

Pan Sebastian Łagoda: 

Odpowiedział, że 23%. Coraz więcej ludzi przechodzi na drewno.  

Aktualnie jest problem z zakupem węgla.  

Radna Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pani Renata Helińska: 

Powiedziała, że można się przyłączyć do petycji, aby ludziom pomóc. 

Przewodniczący Komisji Skarg, Wniosków i Petycji Rady Miejskiej Gminy Osieczna                

Pan Sebastian Łagoda: 

Powiedział, że drewno jest najbardziej dostępnym paliwem, chociaż przez ostatnie 2 (dwa) 

miesiące do lasów już nie wpuszczają w celu pozyskania drewna. 

Radna Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pani Renata Helińska: 

Zapytała jak wygląda wyrabianie drzewa. 

Radny Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Jarosław Glapiak: 

Odpowiedział, że leśniczy wystawia pisemne pozwolenie na pozyskanie drewna i zaznacza,                       

co można wyrobić we wskazanym fragmencie lasu.   

Radny Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Robert Jaraczewski: 

Powiedział, że zainteresowanie jest bardzo duże.  

Drewno opałowe jest skutkiem wycinki drewna tartacznego to, co się nie nadaje idzie na opał. 

Jeżeli jest o połowę mniej wycinki drzewa tartacznego, bo jest mniejsze zapotrzebowanie,                      

jest też mniej drewna opałowego i robi się problem.       

Przewodniczący Komisji Skarg, Wniosków i Petycji Rady Miejskiej Gminy Osieczna                

Pan Sebastian Łagoda: 

Zapytał członków Komisji, kto jest za przyłączeniem się do tej petycji.  

W głosowaniu udział wzięło 5 członków Komisji. 

Wyniki głosowania: za – 5, przeciw – 0, wstrzymujących się – 0. 

Członkowie Komisji jednogłośnie opowiedzieli się za przyłączeniem i poparciem petycji. 

Petycja wniesiona przez Ogólnopolskie Stowarzyszenie Kominki i Piece o przyłączenie się                       

do petycji w sprawie obniżenia stawki VAT na drewno opałowe (PKWiU 02.20.14.0                                    

i 02.20.15.0) stanowi załącznik nr 2 do niniejszego protokołu. 

Ad. 5. Opracowanie stanowiska Komisji Skarg, Wniosków i Petycji Rady Miejskiej 

Gminy Osieczna dotyczącego petycji o przyłączenie się do petycji w sprawie obniżenia 

stawki VAT na drewno opałowe. 

Przewodniczący Komisji Skarg, Wniosków i Petycji Rady Miejskiej Gminy Osieczna                

Pan Sebastian Łagoda: 
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Przedstawił stanowisko Komisji w sprawie petycji o przyłączenie się do petycji w sprawie 

obniżenia stawki VAT na drewno opałowe - z uwagi na cel petycji zmierzający do obniżenia 

ceny drewna, także dla mieszkańców Gminy Osieczna, Komisja petycję proponuje uznać                        

za uzasadnioną. 

Uzasadnienie: Komisja zapoznała się z petycją zawartą w piśmie z dnia 22 czerwca 2022 r. 

wniesioną przez Ogólnopolskie Stowarzyszenie Kominki i Piece o przyłączenie się do petycji 

w sprawie obniżenia stawki VAT na drewno opałowe. Wnoszący petycję uzasadniają swój 

wniosek tym, że drewno jest dla wielu mieszkańców jedynym dostępnym paliwem. Z uwagi na 

stale rosnące ceny innych źródeł energii, niepewną sytuację międzynarodową i problemy                           

z dostępnością węgla i gazu, drewno staje się jedyną dostępną alternatywą. Obniżenie stawki 

VAT na drewno opałowe mogłoby być realnym wsparciem państwa dla najuboższych. 

Wnoszący petycję wnoszą o przyłączenie się do petycji online. Wnoszący petycję wnoszą                        

o poinformowanie mieszkańców, o przeprowadzenie akcji zbierania podpisów. Po zebraniu 

podpisów petycja zostanie skierowana do Premiera, Prezydenta oraz do właściwych 

ministerstw. W celu poinformowania mieszkańców o możliwości poparcia petycji 

Ogólnopolskiego Stowarzyszenia Kominki i Piece, Rynek 2, 63-760 Zduny w sprawie 

obniżenia stawki VAT na drewno opałowe Komisja Skarg, Wniosków i Petycji proponuje odpis 

petycji wraz z linkiem do poparcia petycji umieścić na stronie internetowej Gminy Osieczna. 

Przewodniczący zapytał, czy wszyscy się zgadzają z przedstawionym stanowiskiem. Sprzeciwu 

nie zgłoszono. Wszyscy członkowie podpisali się pod wypracowanym stanowiskiem. 

Stanowisko Komisji Skarg, Wniosków i Petycji Rady Miejskiej Gminy Osieczna z dnia                             

5 września 2022 r. w sprawie petycji wniesionej przez Ogólnopolskie Stowarzyszenie Kominki 

i Piece, Rynek 2, 63-760 Zduny o przyłączenie się do petycji w sprawie obniżenia stawki VAT 

na drewno opałowe (PKWiU 02.20.14.0 i 02.20.15.0) stanowi załącznik nr 3 do niniejszego 

protokołu.  

Ad. 6. Zapoznanie z petycją wniesioną w sprawie utworzenia Młodzieżowej Rady Gminy. 

Przewodniczący Komisji Skarg, Wniosków i Petycji Rady Miejskiej Gminy Osieczna                

Pan Sebastian Łagoda: 

Powiedział, że wniesiona petycja jest krótka i treściwa.  

Dodał, że utworzone młodzieżowe rady gminy w okolicznych samorządach przejawiają bardzo 

małą aktywność. Gdyby petycja wpłynęła z terenu naszej Gminy moglibyśmy utworzyć taką 

radę, ale nie, jeśli piszę do nas ktoś z Brodnicy.   

Radna Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pani Renata Helińska: 

Powiedziała, że zamysłem było pewnie to, aby stworzyć idee rad młodzieżowych. 

Zapytała, czy w ogóle u nas jest zainteresowanie ze strony młodzieży.  

Przewodniczący Komisji Skarg, Wniosków i Petycji Rady Miejskiej Gminy Osieczna                

Pan Sebastian Łagoda: 

Uważa, że w naszych szkołach nie ma na tyle dorosłej młodzieży, aby taką radę stworzyć. 

Radna Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pani Renata Helińska: 

Wspomniała, że pytała syna czy byłby zainteresowany pracą w młodzieżowej radzie gminy                         

i odpowiedź brzmiała, że nie. Nie ma sensu tworzyć czegoś, co będzie martwym tworem. 

Nasuwa się pytanie, czy młodzież wie o możliwości utworzenia młodzieżowej rady gminy. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Roman Lewicki: 

Powiedział, że kilka lat temu Pan Burmistrz wśród pomysłów wyborczych miał pomysł 

utworzenia Młodzieżowej Rady Gminy. Otworzyliśmy wtedy dyskusję na ten temat, 

zapytaliśmy szkoły, które w porozumieniu z samorządami uczniowskimi miały się 

wypowiedzieć - czy jest zainteresowanie społeczności szkolnej. Wtedy otrzymaliśmy 

odpowiedź, że szkoły nie są zainteresowane. Jeśli ktoś z Państwa Radnych wyczuwa,                               

że sytuacja się zmieniła możemy zapytać lub zaprosić młodzież na sesję Rady Miejskiej.  

Dodał, że do niego nie dotarł żaden głos, aby taką inicjatywę stworzyć.  
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Na zakończenie powiedział, że demokracja nie polega na tym, żeby mnożyć rady szczególnie 

w małej społeczności jaką jest Gmina Osieczna, gdzie wszystkie narzędzia demokracji działają. 

Przewodniczący Komisji Skarg, Wniosków i Petycji Rady Miejskiej Gminy Osieczna                

Pan Sebastian Łagoda: 

Powiedział, że na dzisiaj petycję uznajemy za nieuzasadnioną z powodu braku zainteresowania 

ze strony młodzieży. Zapytał, kto jest za tym, aby petycję uznać za nieuzasadnioną.  

W głosowaniu udział wzięło 5 członków Komisji. 

Wyniki głosowania: za – 5, przeciw – 0, wstrzymujących się – 0.   

Petycja wniesiona przez Pana Patryka Janusza Król w sprawie utworzenia Młodzieżowej Rady 

Gminy stanowi załącznik nr 4 do niniejszego protokołu. 

Ad. 7. Opracowanie stanowiska Komisji Skarg, Wniosków i Petycji Rady Miejskiej 

Gminy Osieczna dotyczącego petycji w sprawie utworzenia Młodzieżowej Rady Gminy. 

Przewodniczący Komisji Skarg, Wniosków i Petycji Rady Miejskiej Gminy Osieczna                

Pan Sebastian Łagoda: 

Przedstawił stanowisko Komisji – Komisja Skarg, Wniosków i Petycji uznaje petycję                                 

w sprawie utworzenia Młodzieżowej Rady Gminy za nieuzasadnioną. 

Uzasadnienie: Komisja zapoznała się z petycją wniesioną w formie elektronicznej przez Pana 

Patryka Janusza Król w sprawie utworzenia Młodzieżowej Rady Gminy (data wpływu petycji 

1 sierpnia 2022 r.) Wnoszący petycję, uzasadniając swój wniosek, stwierdził, że utworzenie 

Młodzieżowej Rady Gminy pozwoli młodzieży z terenu gminy zyskać realny wpływ                                

na tworzenie prawa na szczeblu lokalnym. Młodzież będzie miała szansę rozwinąć umiejętności                  

i kompetencje w zakresie wiedzy o funkcjonowaniu lokalnego samorządu, jego problemach                    

i wyzwaniach, a także będzie stanowiło to wprowadzenie i motywację do większej aktywności 

obywatelskiej. Do petycji załączył projekt statutu Młodzieżowej Rady Gminy. Zgodnie                             

z postanowieniami art. 5b ust. 2 ustawy z dnia 8 marca 1990 r. o samorządzie gminnym Rada 

gminy może wyrazić zgodę na utworzenie młodzieżowej rady gminy z własnej inicjatywy lub 

na wniosek: 

1) wójta; 

2) podmiotów reprezentujących zainteresowane środowiska, w szczególności: 

a) organizacji pozarządowych lub podmiotów określonych w art. 3 ust. 3 ustawy               

z dnia 24 kwietnia 2003 r. o działalności pożytku publicznego i o wolontariacie, 

działających na terenie danej gminy, 

b) samorządu uczniowskiego lub samorządu studenckiego z terenu danej gminy. 

Petycja w sprawie utworzenia Młodzieżowej Rady Gminy została złożona przez osobę, która 

nie jest mieszkańcem Gminy Osieczna. Na terenie Gminy Osieczna żadna z organizacji 

pozarządowych, jak również samorządy uczniowskie nie są zainteresowane utworzeniem 

Młodzieżowej Rady Gminy ani udziałem w pracach takiej rady. W opinii Komisji Skarg, 

Wniosków i Petycji za celową można uznać inicjatywę w sprawie utworzenia Młodzieżowej 

Rady Gminy jeżeli pochodziłaby z terenu Gminy Osieczna, a wnioskodawcy deklarowaliby 

chęć działania w Młodzieżowej Radzie Gminy. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Roman Lewicki: 

Zwrócił uwagę na to aby inaczej sformułować stwierdzenie, że „Na terenie Gminy Osieczna 

żadna z organizacji pozarządowych, jak również samorządy uczniowskie nie są zainteresowane 

utworzeniem Młodzieżowej Rady Gminy (…)” powiedział, iż dodałby, że „w przekonaniu 

Komisji na terenie Gminy Osieczna żadna z organizacji pozarządowych, jak również 

samorządy uczniowskie nie są zainteresowane utworzeniem Młodzieżowej Rady Gminy (…)”, 

ponieważ nie przepytaliśmy wszystkich organizacji.   

Członkowie Komisji wyrazili zgodę na wprowadzenie poprawki i podpisali wypracowane 

stanowisko. 
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Stanowisko Komisji Skarg, Wniosków i Petycji Rady Miejskiej Gminy Osieczna z dnia                             

5 września 2022 r. w sprawie petycji wniesionej przez Pana Patryka Janusza Król, w sprawie 

utworzenia Młodzieżowej Rady Gminy stanowi załącznik nr 5 do niniejszego protokołu. 

Ad. 8. Wolne głosy i wnioski. 

Przewodniczący Komisji Skarg, Wniosków i Petycji Rady Miejskiej Gminy Osieczna                

Pan Sebastian Łagoda: 

Przypomniał, że podczas sesji wpłynęła petycja od mieszkańców Ziemnic.  

Następnie przekazał wiadomość od Pana Radnego Roberta Skrzypka, iż w związku                                            

z odpowiedzią Pana Burmistrza (z dnia 26 sierpnia br.) na przedmiotową petycję, w której 

Burmistrz rezygnuje z zamiaru sprzedaży działki – boiska sportowego w Ziemnicach i tym 

samym spełnia oczekiwania autorów petycji, wnosi się o pozostawienie petycji bez dalszego 

procedowania przez Radę Miejską. 

Ad. 9. Zakończenie obrad. 

Przewodniczący Komisji Skarg, Wniosków i Petycji Rady Miejskiej Gminy Osieczna                   

Pan Sebastian Łagoda: 

Podziękował wszystkim za udział w posiedzeniu Komisji i zakończył obrady.  

 

 

 

        Protokołowała                                                                         Przewodniczący  

        Komisji Skarg, Wniosków i Petycji 

 

      Marta Skorupka                                                                      Sebastian Łagoda 
 

 

 

  


